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Til Energi-, Forsynings- og Klimaudvalget 

  

På vegne af Odense Kommune skal jeg hermed anmode om foretræde for Energi-, Forsynings- og 

Klimaudvalget. 

  

Odense Kommune har som mål, at Fynsværket skal have udfaset kul allerede i 2025, hvilket der er bred 

opbakning til i Odense Byråd. Udfasning af kul på Fynsværket indeholder dog en udfordring i forhold til de 

fynske gartnerier, som der skal findes en løsning på. 

  

I den forestående omstilling er der særligt 2 punkter, som jeg har særlig fokus på. For det første må de 

forbundne omkostninger til en sådan omstilling ikke væltes over på de odenseanske borgere. For det andet 

er vi meget optaget og bevidste om, at vores løsning skal være endnu bedre og endnu mere ambitiøs, end 

man har set andre steder. Vi har således som mål, at biomasse skal benyttes i mindre grad, end man ser 

andre steder i Danmark. 

  

Jeg har været i dialog med Energi-, forsynings- og klimaminister Lars Christian Lilleholt siden medio maj 

2018 omkring de ovenfor nævnte problemstillinger, og han er derfor bekendt med de nævnte udfordringer. 

Tanken med det ønskede foretræde er, at Odense Kommune og Fjernvarme Fyn får mulighed for at 

præsentere de idéer, vi har til, hvordan vi sammen kan løse de ovenstående udfordringer, så vi kan nå i mål 

med udfasning af kul allerede i 2025. 
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Peter Rahbæk Juel 

Borgmester 

 

Odense Kommune 

Rådhuset, Flakhaven 2 

5000  Odense C 

tlf.: 6551 1000 

e-mail: peterrj@odense.dk 

www.odense.dk 

 

 
 

 

Energi- Forsynings- og Klimaudvalget 2018-19
EFK Alm.del  Bilag 12

Offentligt

mailto:peterrj@odense.dk
http://www.odense.dk/

	8. oktober 2018

